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Rada Powiatu Wołowskiego 
Radni-Sesja 

Protokół nr LXIX/24 

LXIX Sesja w dniu 4 kwietnia 2024 r.  

Obrady rozpoczęto 4 kwietnia 2024 o godz. 18:00, a zakończono o godz. 19:28 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 16 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Borkowski  

2. Janusz Dziarski  

3. Artur Fojt  

4. Michał Gołąb  

5. Bartosz Granat  

6. Jarosław Iskra  

7. Stanisław Jastrzębski  

8. Kamil Jeżyna  

9. Janusz Kawalec 

10. Wacław Kwiek  

11. Maciej Nejman 

12. Kazimierz Pakulski 

13. Zbigniew Posacki  

14. Zbigniew Skorupa  

15. Józef Szumilas  

16. Urszula Wojtyło 

17. Anna Wróbel  

Ponadto wzięli udział: 

1. p. Artur Michałuszek – Skarbnik Powiatu. 

2. mec. Marcin Cichy – Obsługa Prawna. 

3. P. Tadeusz Wróblewski – Kierownik RUD w Starostwie Powiatowym w Wołowie.  

1. Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Pan Janusz Kawalec otworzył LXIX Nadzwyczajną Sesję Rady 

Powiatu Wołowskiego oraz zarządził sprawdzenie kworum. Stwierdził, iż w posiedzeniu 

uczestniczy 16 radnych. Kworum jest spełnione.  

 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław 

Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej 

Nejman, Zbigniew Posacki , Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna 

Wróbel  

NIEOBECNI (1) 

Kazimierz Pakulski 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, iż porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław 

Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej 

Nejman, Zbigniew Posacki , Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna 

Wróbel  

NIEOBECNI (1) 

Kazimierz Pakulski 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, iż protokół z ostatniej sesji został przyjęty jednogłośnie. 

 

4. Wnioski i oświadczenia obywatelskie. 

Brak głosów. 

 

5. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany uchwały Rady 

Powiatu Wołowskiego LXVI/318/23 z dnia 28 grudnia 2023 r. w sprawie budżetu Powiatu 

Wołowskiego na 2024 rok. 

 

p. Skarbnik przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Zmiany w planie dochodów i 

wydatków wynikają z: 
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1. Pisma Ministra Finansów nr ST3.4750.3.2024 z dnia 7 lutego 2024 r.  

w sprawie przyznania dla Powiatu Wołowskiego kwot subwencji, wpłat, udziałów 

w PIT i CIT wynikających z ustawy budżetowej na rok 2024, 

2. Wniosku Wydziału Inwestycji i Rozwoju Starostwa Powiatowego w Wołowie  

w sprawie: 

a) zwiększenia kwoty zadania inwestycyjnego  pn. „Zakup autobusu 

przystosowanego do przewozu niepełnosprawnych uczniów Zespołu Szkół 

Specjalnych i Placówek Oświatowych w Wołowie”, 

b) zwiększenia kwoty zadania inwestycyjnego pn. „Poprawa efektywności 

energetycznej budynków Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego   

w Wołowie”, 

3. Realizacji przez Powiat Wołowski projektu współfinansowanego ze środków UE 

pn: „Rozwój Kształcenia Zawodowego w Powiecie Wołowskim – edycja 3”, 

4. Wniosku Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego  w Wołowie   

w sprawie bieżącej zmiany budżetu, 

5. Realizacji przez Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego  w Wołowie  

projektów współfinansowanych ze środków UE pn: 

a) „Next Step – Edukacja szkolna”, 

b) „Next Step – Kształcenie zawodowe”, 

c) „VET – Kształcenie zawodowe”, 

d) „SCH- Edukacja szkolna 2024”, 

6. Realizacji przez Zespół Szkół Zawodowych w Brzegu Dolnym projektów 

współfinansowanych ze środków UE pn: 

a) „Edukacja szkolna 2023”, 

b) „Technicy z Brzegu Dolnego – Akredytacja 2022”, 

c) Technicy z Brzegu Dolnego – Akredytacja 2023”, 

7. Wniosku Zespołu Szkół Zawodowych w Wołowie w sprawie bieżącej zmiany 

budżetu, 

8. Zwiększenia rezerwy ogólnej - kwota 100.000,00 zł. 

p. B. Granat zapytał p. Starostę, czy kwota pozostała po przetargu ok. 8 mln zł 

przepadnie jak zostanie podpisana umowa na wykonanie tej inwestycji. 

p. Starosta odparł, iż ta kwota nie przepadnie. Moment podpisania umowy z 

wykonawcą to nie moment ostatecznej decyzji ile będzie wdanych środków na ten 

projekt. Środki muszą zostać zabezpieczone na ewentualną rewaloryzację umowy 

zgodnie z ustawą o zam. publicznych. Możliwe, że trzeba będzie wykonać prace, które 

nie zostały ujęte w umowie. Kolejny element to wartość takiej umowy może ulec 

zmianie o 15%. Pozostałe środki mogą być wykorzystane na dwa sposoby. Pierwszy 

sposób odnośnie pewności jego przeprowadzenia to zmiana warunków promesy, to 

decyzja BGK. Drugi sposób to korekta zakresu inwestycji, decyzję podejmuje KPRM. 

Z doniesień wynika, że ok. 500 wniosków oczekuje na rozpatrzenie w KPRM. Odbyło 

się spotkanie z przedstawicielem BGK p. Buzarem, Zarządem, Skarbnikiem oraz 

pracownikami merytorycznymi Starostwa, dokonano analizy możliwości, w tym 

maksymalnego wykorzystania środków. Nie można udzielić na dzień dzisiejszy 

odpowiedzi w jakiem kierunku to pójdzie w celu wykorzystania maksymalnej kwoty.  

Dodał, iż wpłynęło pismo od Burmistrza Wołowa z deklaracją podjęcia działań w 

kierunku zabezpieczenia wkładu fin. Umowa zostanie podpisana po podjęciu uchwały 

przez Radę Miejską Wołowa.  
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p. B. Granat stwierdził, że możliwe jest wykorzystanie 5 mln zł z tej kwoty. 

Zaapelował, by nie podejmować pochopnych decyzji, jest jeszcze czas. Zasugerował, 

by zaangażować BGK w zmianę warunków promesy i dać czas na zabezpieczenie 

środków fin. przez Gminę Wołów.  

p. Starosta dodał, że zgoda na zmianę zakresu była w październiku 2023 r. W 

przypadku zmiany inwestycji należy unieważnić przetarg, jesteśmy związani ofertą do 

20.04. Omówił sprawę dot. ewentualnej zmiany inwestycji. 

Radny S. Jastrzębski odniósł się do deklaracji Gminy Wołów w zakresie wsparcia 

zadania poprzez udział własny. P. Skarbnik poinformował, iż zostały podpisane 

umowy z Gminą Wińsko oraz Gminą Brzeg Dolny, dlatego z budżetu Powiatu 

Wołowskiego przeznaczane są środki. To za szybkie działanie. Należy wstrzymać to 

działanie i podpisać umowę z Gminą Wołów. 

Radny B. Granat złożył wniosek o przerwę w obradach do przyszłego czwartku. 

p. Starosta odniósł się do słów radnego S. Jastrzębskiego, iż pomoc ze strony Gminy 

Wołów będzie do przyjęcia przez Powiat. Warunkiem podpisania umowy jest 

zabezpieczenie środków w budżecie. Bez całej kwoty, która wynika z oferty firmy 

Kolas nie można podpisać umowy. To nas nie pozbawia działania w ramach 

możliwości Polskiego Ładu. 

p. S. Jastrzębski – odniósł się do wypowiedzi Starosty, że to pieniądze celowe, jeżeli 

zostaną zabezpieczone przez Powiat to Gmina Wołów nie będzie miała potrzeby 

przekazywania dotacji celowej na te działania. 

p. U. Wojtyło przychyliła się do wstrzymania się z decyzją w sprawie oraz zwróciła 

się do Starosty, by zaprosił przedstawiciela BGK na sesję w temacie możliwości 

wykorzystania środków, które pozostaną po przetargu. 

Dodała, iż w wywiadzie z 21.03 dla Naszych Spraw Starosta nadmienił, iż 

wykorzystanie środków wymaga również woli KPRM. Zapytała jakie działania podjął 

Starosta od tego czasu.  

p. Starosta odparł, iż wszelkie działania związane z programem Polskiego Ładu 

związane są z aplikacją Polski Ład. Dopóki dopóty nie ma decyzji jak postąpić w 

zakresie zmiany warunków promesy trudno mówić o działaniach innych. Składanie 

wniosków w aplikacji może dać konkretne efekty. 

p. U. Wojtyło dodała, iż zostały złożone wnioski poparte podpisami mieszkańców dot. 

remontu drogi Garwół - Gródek. Przychyliła się do głosu radnych S. Jastrzębskiego 

oraz B. Granata. 

p. S. Jastrzębski dodał, że jeżeli wniosek formalny spowoduje, że Gmina Wołów 

podejmie uchwałę i podpisze umowę, to przypomniał że ten przedmiotowy projekt 

uchwały będzie musiałby ulec zmianie. Zapytał, czy przerwa tygodniowa wystarczy 

na zabezpieczenie środków przez Gminę Wołów. 
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p. J. Szumilas odparł, iż Gmina Brzeg Dolny w dniu dzisiejszym proceduje zmianę 

budżetu. Te gminy, które chciały partycypować w kosztach to uczyniły zmiany w 

budżecie. 

P. U. Wojtyło zapytała, kiedy gminy otrzymały pisma oraz ile miały czasu na 

zwołanie sesji. 

p. Starosta odparł, iż informacje do gmin zostały wysłane w tym samym czasie. Pisma 

wysłano 25.03. 

p. Z. Posacki zaapelował, by zrobić wszystko w celu wyremontowania dróg. Zapytał, 

czy Zarząd podjął decyzję w sprawie remontu drogi w Lubiążu. 

p. U. Wojtyło wskazała, że odnośnie remontu drogi kier. Garwół –Gródek wpłynęły 

wnioski. Wniosła o doprowadzenie drogi do stanu używania, gdyż zagraża 

bezpieczeństwu dzieci. 

p. J. Iskra zgłosił wniosek formalny o 10 min przerwy na spotkanie z klubem.  

p. Starosta odparł, iż w ubiegłym roku można było remontować drogę kier. Garwół – 

Gródek, ale to się nie udało. Środki były zbyt duże jak na możliwości Powiatu. Aby 

starać się wykorzystać w 100 % kwotę wynikającą z promesy wstępnej trzeba złożyć 

wniosek o zmianę inwestycji i zacząć wszystkie czynności od początku. 

Radny M. Nejman przychylił się do wcześniejszych głosów. Kwota 8 mln zł, może 

nawet 5-6 mln zł przy takich ogromnych potrzebach drogowych należałoby zrobić 

wszystko, by te pieniądze wykorzystać.  

p. Starosta odniósł się do wypowiedzi radnego. 

p.J.Szumilas odniósł się do historii wniosku na 30 mln zł. Oczekiwaliśmy pół roku na 

akceptację wniosku po zmianach. Dodał, że wniosków oczekujących na korektę jest 

ponad 500, kiedy zapadną decyzję nie wiadomo. Szacujemy ryzyka.  

p. U. Wojtyło zapytała, czy wniosek Powiatu Wołowskiego został złożony? 

B. Granat dodał, by zaprosić p. Buzara na sesję. Zaapelował o przeanalizowanie 

sprawy.  

p. Starosta przypomniał, procedurę realizacji wniosków.  

p. J. Iskra wycofał wniosek formalny. Poprosił o głos w sprawie p. T. Wróblewskiego. 

p. T. Wróblewski przedstawił proces realizacji wniosku. 

p. A. Wrobel – odniosła się do pozostałej niewykorzystanej kwoty np. 5 mln zł, 

zaapelowała by złożyć wniosek. 

p. J. Iskra odniósł się do możliwości wykorzystania pozostałej kwoty.  



6 

 

p. U. Wojtyło zapytała, czy gdy wniosek zostanie rozpatrzony negatywnie to 

przepadają środki.  

T. Wróblewski potwierdził. Zmiana zakresu to nowy wniosek do rozpatrzenia przez 

KPRM. Korekta wniosku to w gestii banku. Budowa chodnika to nie jest 

nieprzywdziana praca. 

p. Starosta zwrócił się do mec. Cichego o opinię.   

Mec. M. Cichy przedstawił opinię w sprawie.  

Z. Skorupa dodał, że te 8 mln zł to nie nasze oszczędności. Zostały przyznane nam 

środki fin., po korektach może być różnica. To co nie wykorzystane nie jest dostępne. 

Jeżeli będzie wola ustawodawcy to rozpiszą wnioski uzupełniające. Mamy 

zatwierdzone wnioski i rozpisane przetargi. Jeżeli unieważnimy przetarg będziemy 

startować od nowa.  

p. S. Jastrzębski podtrzymał stanowisko Z. Skorupy. Dodał, że to nie nasze 8 mln zł. 

W tym przypadku wchodzą zadania z listy rezerwowej.  

Mec. M. Cichy – odniósł się do warunków przetargu.  

Głosowano wniosek w sprawie: 
wniosek formalny radnego B. Granata o przerwę w obradach do dnia 11.04.2024 r.  

godz.14.00. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Michał Gołąb , Bartosz Granat , Maciej Nejman, Zbigniew Posacki , Urszula Wojtyło 

PRZECIW (10) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Jarosław Iskra , Stanisław 

Jastrzębski , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , 

Anna Wróbel  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Kamil Jeżyna  

NIEOBECNI (1) 

Kazimierz Pakulski 

 

Przewodniczący Rady stwierdził , iż wniosek został odrzucony.  

Przewodniczący Komisji Budżetu wskazał, iż przy 6 głosach „za”, 3 głosach 

„wstrzymujących się” oraz przy braku głosów „przeciwnych” Komisja  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały rady. 

 

 



7 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany uchwały Rady 

Powiatu Wołowskiego LXVI/318/23 z dnia 28 grudnia 2023 r. w sprawie budżetu 

Powiatu Wołowskiego na 2024 rok. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Jarosław Iskra , Stanisław 

Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Zbigniew Posacki , 

Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Anna Wróbel  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Michał Gołąb , Bartosz Granat , Maciej Nejman, Urszula Wojtyło 

NIEOBECNI (1) 

Kazimierz Pakulski 

 

Przewodniczący stwierdził, iż uchwała została podjęta. 

 

6. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Wołowskiego. 

 

p. Skarbnik przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

  

Przewodniczący Komisji Budżetu wskazał, iż przy 6 głosach „za”, 3 głosach 

„wstrzymujących się” oraz przy braku głosów „przeciwnych” Komisja  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały rady. 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Wołowskiego..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Jarosław Iskra , Stanisław 

Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Zbigniew Posacki , 

Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Anna Wróbel  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Michał Gołąb , Bartosz Granat , Maciej Nejman, Urszula Wojtyło 

NIEOBECNI (1) 

Kazimierz Pakulski 
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Przewodniczący Rady stwierdził, iż uchwała została podjęta. 

 

7. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i działalności Zarządu 

między sesjami. 

 

 

p. Starosta przedstawił sprawozdanie z prac Zarządu.  

p. Z. Posacki odniósł się do sprawy braku nadanego numeru drodze dawnej 

wojewódzkiej o której była mowa na sesji. Radni otrzymali w tej sprawie 

korespondencję. Dodał, iż wielokrotnie kontaktował się w tej sprawie, otrzymał 

informację, iż uchwała jest przygotowana, zostanie skierowana na zarząd. Droga 

będzie miała numer 1299. Zabrakło minimum inicjatywy. Wskazał, iż nie wystarczy 

wysyłać pisma, ale trzeba zająć się sprawą osobiście. 

p. Starosta odparł, iż były podejmowane wielokrotnie próby umówienia spotkania. 

Pracownik sekretariatu próbował umówić spotkanie z Marszałkiem w sprawie 

finasowania szkoły w Lubiążu, ale bezskutecznie. 

p. Szumilas – dodał, że wszystkie wymienione sposoby komunikacji z marszałkiem 

zostały wykorzystane, łącznie z interpelacją radnego wojewódzkiego. 

 

8. Informacja Przewodniczącego Rady na temat działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

Wpłynął raport dot. ochrony środowiska.  

Przewodniczący odniósł się do kwestii oświadczeń majątkowych radnych. 

Przypomniał o konieczności złożenia oświadczenia majątkowego do 30.04.2024 r.  

 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący nadmienił o zapytaniu Z. Posackiego w sprawie numeru drogi dawnej 

wojewódzkiej.  

Wobec braku głosów przystapiono do kolejnego punktu.  

 

10. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Przewodniczący Rady nadmienił o najbliższej sesji po 21.04. 

11. Wolne głosy, komunikaty. 
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12. Zakończenie obrad. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął LXIX 

posiedzenie Rady w dniu 4 kwietnia 2024 r. 

 

 

 

Przewodniczący 

Rada Powiatu Wołowskiego 

  

 

Przygotował(a): Marta Drabik 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


